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Kam tento týždeň?
Mesiac knihy je príle-
žitosťou, že si môžete 
viac, ako inokedy, urobiť 
čas pre dobrú knihu... 
A v sobotu si príďte do 
MsKS vypočuť trampské 
a folkové piesne od old 
pesničkárov – Žalmana 
a Romana Horkého.

Ako sme volili 
v našom regióne

V parlamentných voľbách v sobotu 5. marca 
prišlo voliť na Slovensku 59,82 % voličov. V obciach 
okresu Bánovce nad Bebravou bola priemerná účasť 
65,81 % a v okresnom meste prišlo k volebným urnám 
58,55 % Bánovčanov.  

V rámci Slovenska získali politické strany tieto 
percentá: SMER-SD 28,28 %, SAS 12,10 %, OĽANO - 
NOVA 11,02 %, SNS 8,64 %, ĽS Naše Slovensko 8,04 %, 
Sme rodina 6,62 %, MOST-HÍD 6,50 %, SIEŤ 5,60 %, do 
parlamentu sa so 4,9 % nedostalo KDH. 

Vo volebnom obvode – okrese Bánovce nad Bebravou 
tiež najviac hlasov – 41,12 % získal SMER-SD, SNS 11,46 
%, SAS 8,34 %, ĽS Naše Slovensko 8,63 %, Sme rodina 
7,87 %, OĽANO - NOVA 7,78 %, SIEŤ 4, 44 %, MOST-
-HÍD 1,33 %. KDH získalo v našom okrese 5,21 %. 

A ako volili Bánovčania? Počet platných hlasov 
v našom meste bol 8887. Najviac – 3414 hlasov = 38,42 
% získal SMER – SD, 983 hlasov = 11,06 % Slovenská 
národná strana, 955 hlasov = 10,75 % Sloboda 
a Solidarita, 789 hlasov = 8,88 % Ľudová strana Naše 
Slovensko, 759 hlasov = 8,54 % OĽANO - NOVA, 717 
hlasov = 8,07 % Sme rodina, 434 hlasov = 4,88 % 
SIEŤ, 135 hlasov = 1,52 % MOST – HÍD. Bánovčania 
odovzdali pre KDH 393 hlasov = 4,42 %, to znamená, že 
ani oni by túto stranu do parlamentu neposunuli... (r)

HORY, CESTY, ĽUDIA najmä o Bánovčanoch
Pätnásty ročník festivalu Hory, cesty, ľudia v réžii Klubu slovenských turistov Bánovce nad Bebravou dostal 

prezentáciou najmä domácich cestovateľov aj akýsi ľudský rozmer. Či už to bol návrat do starých čias rodného mesta, 
dobrodružstvo rodiny s malými deťmi alebo dobrovoľnícka práca pre školu v Afrike. Opäť zážitky z hôr a nezná-
mych krajín prilákali na dvanásťhodinový maratón do Mestského kultúrneho strediska takmer päťsto návštevníkov. 

Foto: A. Borszéková

Bánovčanka Lucia Filová a jej francúzsky priateľ Michael 
Kada si od Mariána Chovanca, predsedu KST Bánovce, 
hlavného organizátora festivalu, vyslúžili oslovenie 
„hviezdy večera“ Foto: A. Borszéková

Prvým cestovateľom 
bol iba 19- ročný Bánovčan 
Martin Beňačka, ktorý pre-
brázdil Slovensko na dvoch 
kolesách. Ivan Kšiňan 
z Horných Naštíc priblížili 
zdolávanie Walliských Álp, 
hoci najradšej sa vracia 
do obľúbenej búdky nad 
Kšinnou. Daniel Bakyta, 
56-ročný obyvateľ nášho 
mesta, sa zas zatúlal až na 
mýtický Epirus v Grécku.  
Rodák z Bánoviec 37-ročný 
Martin Králik síce žije 
v Bratislave, ale zaujal pre-
zentáciou fotografií starých 
Bánoviec z rokov 1900 až 

1950. Je autorom publi-
kácie Bánovce na starých 
pohľadniciach, ktorá vyšla 
vo Vydavateľstve Dajama 
v roku 2012. 

Popoludňajší program 
festivalu otvoril doku-
mentárny časozberný 
film slovenského režiséra 
a filmára Ladislava Kaboša 
Farby piesku, ktorý 
priblížil príbeh libyjsko-
-slovenskej rodiny v čase 
občianskej vojny. Divácky 
atraktívna a aktuálna téma 
priblížila skutočné hodnoty 
moslimov.  

Pokračovanie na 7. strane  >>
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Ako hodnotí rok 2015 primátor Marián Chovanec
2

Po štyroch rokoch 
v primátorskej stoličke 
som v novembri 2014 
dostal od občanov Báno-
viec nad Bebravou dôveru 
a zároveň mandát viesť 
mesto aj nasledujúce 
volebné obdobie. Bola to 
pre mňa a stále je veľká 
motivácia, výzva a tiež 
záväzok. Som rád, vážení 
občania, že ste mi dali 
pr iestor pokračovať 
v začatom diele. Zastávam 
názor, že bez obojstrannej 
spolupráce medzi mnou, 
Mestským zastupiteľ-
stvom, zamestnancami 
Mestského úradu, inšti-
túciami na území mesta, 
a taktiež s vami, občanmi 
nie je možné dosiahnuť 
úspech, za ktorý pova-
žujem spokojného občana, 
čisté a bezpečné mesto, 
zdravé verejné financie 
a transparentné narábanie 
s nimi, pozitívnu spolo-
čenskú atmosféru.

Ako primátor mesta 
som rovnocenným orgánom 
Mestského zastupiteľstva, 
moje kompetencie sú 
dané zákonom a musím 
rešpektovať uznesenia 
MsZ a schválené všeobecne 
záväzné nariadenia mesta, 
o ktorých rozhodujú poslanci 
v kolektívnom orgáne. Ja ich 
kompetencie rešpektujem 
a uvítal by som, ak by to 
pochopili aj niektorí z nich 
a rešpektovali moje kom-
petencie... Napokon, ja som 
- z vôle občanov - štatutár 
mesta a ja nesiem výhradnú 
osobnú zodpovednosť za 
väčšinu toho, čo sa v meste 
z pohľadu jeho riadenia 
udeje!

Rok 2015 bol z môjho 
pohľadu turbulentným, 
akčným a náročným pre 
mňa i mojich kolegov. Čo 
ma však teší, na jeho konci 
je dobro občana v podobe 
vybudovanej kanalizácie 
Biskupice, štyridsiatich 
štyroch nájomných bytov na 
Svätoplukovej ulici, novej 
obradnej siene, novej triedy 
v Materskej škole na Ulici 
5.apríla, nových  odstav-
ných plôch, naštartovania 
európsky úspešného pro-
jektu prevencie kriminality, 

ktorý sa osvedčuje postupne 
vo všetkým materských 
a základných školách, ale aj 
medzi seniormi a ostatnými 
občanmi v meste. Okrem 
týchto pozitív je ešte mnoho 
ďalších väčších, či menších 
vecí, ktoré sa nám podarili. 
Je za nimi spolupráca s 
mnohými spoločenskými 
organizáciami i jednotliv-
cami pôsobiacimi na území 
mesta, za ktorú im úprimne 
ďakujem. Mnohé z vyko-
naného sa rodilo ťažko a po 

náročných, často zbytočne 
emotívnych diskusiách. 
Podstatné tiež je, že  v roku 
2015 sme pre Bánovce nad 
Bebravou získali z mimo-
rozpočtových zdrojov viac 
ako 3 milióny eur.

Minulý rok sme veno-
vali množstvo úsilia moder-
nizácii verejného osvetlenia. 
V súvislosti s týmto pro-
jektom bolo veľa poveda-
ného i napísaného, myslím si 
však, že už postupne vidno 
pozitíva. Aktuálne vidieť 
výsledky prvej fázy, ktorá 
sa bude ešte dolaďovať, 
som však presvedčený, že 
záver projektu bude opäť 
dobrý pre občanov, aj pre 

celkovú bezpečnosť v meste. 
Významným úspechom je aj 
využitie všetkých dostup-
ných zdrojov fi nancovania 
uvedenej rekonštrukcie. 
Mesto získalo asi 471 
tisíc eur z eurofondov 
a zvyšok z výhodného 
úveru MUNSEFF. Dobre 
pripravený projekt, ktorý 
prinesie úsporu v spotrebe 
elektrickej energie viac ako 
65 %, znamená aj 200 tisíc 
eur späť do mestskej kasy. 
Súčasná rekonštrukcia ešte 

zďaleka neznamená reali-
záciu všetkého potrebného. 
Nové stĺpy a podzemné 
vedenie sú ďalšou etapou 
modernizácie verejného 
osvetlenia, ktorú budem 
v nasledujúcich mesiacoch 
navrhovať a presadzovať. 

Vo z veľa ďova n í 
mestského majetku sme 
pokračovali aj v spolupráci 
s Futbalovým klubom 
SPARTAK. Výsledkom je 
modernizácia futbalového 
areálu a ihrisko s umelou 
t rávou. Každá cesta 
k úspechu sa často rodí 
zložito a aj za cenu strát. 

Za najväčšie bolesti 
minulého roka považujem 

korekciu sumy poskytnutej 
z dotácie Ministerstva 
životného prostredia vo 
výške 592 tisíc eur, na ktorú 
si mesto muselo vziať úver 
a nedostalo ani relevantné 
vysvetlenie, v čom poru-
šilo princípy verejného 
obstarávania. 

Bezpečnosť občanov 
sme uprednostnili aj pri roz-
hodovaní o spustení sezóny 
korčuľovania na zimnom 
štadióne. Mrzí ma, že sa nám 
nepodarilo získať dostatok 
finančných prostriedkov, 
ktoré by dovolili štadión 
dostavať a reálne využívať.

Zachovanie finančnej 
stability mesta, ktorú hod-
notilo INECO známkou 5,2 
– výborné fi nančné zdravie, 
považujem za významný 
úspech a ocenenie práce. 
Tú však hodnotia najmä 
občania a milé podanie ruky 
od kohokoľvek, či dobrá 
rada a podnet je pre mňa 
povzbudením. 

Svojské vysvedčenie mi 
v minulom roku vystavili 
aj poslanci Mestského 
zastupiteľstva väčšinového 
poslaneckého klubu, ktorí 
môj primátorský plat zní-
žili na úroveň zákonného 
nároku. Aj keď to nepova-
žujem za objektívne, ani 
spravodlivé a už vôbec nie 
za gesto spolupráce, povedal 
som si, že ma to neodradí. 
Stále chcem a budem viesť 
svoj mandát čestne, bez 
korupcie,  v prospech nášho 
mesta. Verím, že napokon 
aj oni pochopia moje úsilie 
o dobro pre Bánovce nad 
Bebravou a pridajú k svojmu 
konaniu viac úcty a rešpektu 
k názorom iných, viac raci-
onálnej profesionality, čo 
v konečnom dôsledku skva-
litní aj vzťahy v Mestskom 
zastupiteľstve. 

Mesto pokračuje v roz-
voji, napreduje vo viacerých 
oblastiach, pracujeme na 
ďalších rozvojových projek-
toch. Rok 2016 je v plnom 
prúde a pred  nami stojí 
množstvo nových plánov 
a nových výziev. Čím 
budeme súdržnejší – tým 
viac dokážeme! 

 Marián Chovanec
  primátor mesta

Primátor Marián Chovanec so svojím novým hovorcom 
Miroslavom Schlesingerom (vľavo)  a svojím zástupcom 
Petrom Bulíkom na  prvom verejnom stretnutí  občanov 
v tomto roku, kde hodnotil uplynulý rok 2015 a diskutoval 
s občanmi na rôzne témy. Jeden z najväčších projektov mesta 
– rekonštrukciu verejného osvetlenia, ktorého prvá etapa  sa 
má ukončiť do konca marca 2016,  predstavil občanom jeho 
projektant Dušan Kozic (na foto vpravo)

"Čím budeme súdržnejší 
  tým viac dokážeme!"
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Mesto Bánovce n. B.

zverejňuje zámery:
 ponuka na nájom nebytových 
priestorov v stavbe Domu služieb na 
Námestí Ľ. Štúra s.č. 6, postavenej na 
C-KN parc.č. 7/1, k.ú. Bánovce nad 
Bebravou, vo vlastníctve mesta v celosti, 
nachádzajúci sa na 1. podlaží s výmerou 
20,24 m2,
 nájom  nehnuteľnosti – pozemku  z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa v  
zmysle § 9a ods.9 písm.c /zák.č. 138/1991 
Zb. o majetku obci v znení neskorších 
zmien a doplnkov medzi prenajímateľom 
– Mestom Bánovce nad Bebravou a 
nájomcom – Hella Slovakia Signal Ligh-
ting, spol. s r.o.,
 predaj  nehnuteľnosti – pozemkov z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa medzi  
prenajímateľom – Mestom a nájomcom - 
Marcelou Briešťanskou, trvale bytom K 
cintorínu 851/3, Bánovce nad Bebravou,
Mesto príjme koscov - obsluhu krovino-
rezov na údržbu trávnatých plôch. Tel. 
0918 731 844.

Bližšie informácie získate
na www.banovce.sk

Odchyt a fotografovanie túlavých psov

Priechod na Hronského ulici bude
Odbor služieb mestu MsÚ dal v roku 2015 vypracovať projektovú dokumen-

táciu na realizáciu priechodu pre chodcov s príslušným dopravným značením na 
Ulici Hronského v Bánovciach nad Bebravou, ktorý by mal umožniť bezpečnejší 
priechod chodcov (hlavne detí z MŠ) cez miestnu komunikáciu. Následne bol 
projekt odsúhlasený Okresným dopravným inšpektorátom v Trenčíne. Reali-
zácia bola však z fi nančných dôvodov odsunutá do druhého štvrťroka 2016 so 
zreteľom na vhodné klimatické podmienky. O tejto skutočnosti boli informovaní 
aj poslanci MsZ.  Ing. Štefan Cidorík, odbor služieb mestu MsÚ

Mesto Bánovce nad Bebravou 
informuje občanov, že v zmysle platnej 
uzatvorenej zmluvy o umiestňovaní 
túlavých psov, budú takto odchytené 
psy umiestňované v útulku v Trenčíne 
- Občianske združenie Trenčiansky 
ÚTULOK. Zvieratá odchytené mest-
skou políciou budú riadne evidované 
fotodokumentáciou, s príslušným 
dátumom odchytu a fotografi e budú 

k nahliadnutiu vo vývesnej tabuli pri 
MsÚ. Majitelia, ktorí spoznajú svojich 
psov, si môžu ich aktuálne umiest-
nenie preveriť na Mestskej polícií, tel. 
č. 038/760 3333. Tel. kontakt na OZ 
Trenčiansky ÚTULOK, kde budú psy 
umiestňované: Mgr. Petra Ožvaldová 
0915 785 007 (priemyselný park 
Trenčín – pri Zlatovskej ceste).

 (MsÚ)

Svetový deň vody
Primátor mesta Bánovce nad Bebravou 
a Západoslovenská vodárenská 
spoločnosť, a.s., Odštepný závod 
Topoľčany, pripravili k Svetovému 
dňu vody v utorok 22. marca od 
10.00 do 12.00 h na Námestí Ľ: Štúra 
ukážky strojov, zariadení a činností 
vodárenských pracovníkov.

Poruchová linka
V súvislosti s rekonštrukciou 

verejného osvetlenia pripomíname 
občanom nášho mesta, že nahlasovať 
poruchy a prípadné pripomienky 
môžete na MsÚ Bánovce n.B., odd. 
ŽPDOS, tel.č. 038/7629 148, - 141, 
alebo na email vranka@banovce.sk, 
balaz@banovce.sk, cidorik@banovce.sk

Verejné stretnutie 
občanov!

Mesto Bánovce nad Bebravou 
pozýva širokú verejnosť na verejné 
stretnutie vo štvrtok 10. marca 
o 16.00 h v jedálni Základnej školy 
Duklianska. Témou stretnutia je žia-
dosť spoločnosti IMPEXCO AGEN-
CIES, spol. s r.o. o vybudovanie 
zariadenia na výrobu gumového 
regenerátu v areáli fi rmy Zornica 
Banko Fashion na Textilnej ulici! 
Účasť občanov je nutná! (MsÚ)

Strenutie primátora a Bánovčanov s „národniarmi“ 
Po viacerých predstaviteľoch rôznych politických strán prijal primátor mesta 

Marián Chovanec spoločne so svojim  zástupcom Mgr. Petrom Bulíkom 25. feb-
ruára na mestskom úrade podpredsedu SNS Antona Hrnku. Počas vzájomného 
stretnutia  diskutovali o aktuálnej politickej situácii na Slovensku v kontexte par-
lamentných volieb. Predmetom diskusie boli i viaceré projekty, o ktoré sa mesto 
plánuje uchádzať v tomto roku a ich možná podpora zo strany SNS v prípade jej 
účasti v parlamente, resp. vo vládnej koalícii. V odpoludňajších hodinách prišiel 
do Bánoviec nad Bebravou i prvý podpredseda SNS Jaroslav Paška a spoločne 
s Antonom Hrnkom diskutovali v kaviarni hotela Arkádia s približne osemde-
siatimi občanmi mesta i okolia ako hostia Malomestského klubu živého slova.                                                        
 Tlačová správa MsÚ

Voliči v okrsku číslo 8 na sídlisku Sever po prvýkrát volili v nových priestoroch v novej 
triede MŠ na Ulici 5. apríla. Účasť toho volebného okrsku dosiahla 64,39 %, v rámci 
mesta najväčšiu účasť – až 72,44 % dosiahol okrsok č. 16 v Malých Chlievanoch...

Foto: BTV

Foto: A. Borszéková
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Šesťdesiat rokov pre voľný čas detí a mládeže
Súčasnej generácii už organizácie ako bolo Socialistický zväz mládeže (SZM) alebo Pionierska organizácia (PO) 

nič nehovoria. A práve oni boli pri zrode predchodcu dnešného Centra voľného času... Na návrh Okresného výboru 
socialistického zväzu mládeže bol v roku 1956 v Bánovciach nad Bebravou konštituovaný Dom pionierov a mládeže 
v objekte TBC na Sládkovičovej ulici. Začala sa písať šesťdesiatročná história inštitúcie, ktorá mala za hlavný cieľ 
poskytnúť mládeži priestor, ale aj odborné vedenie v ich voľnom čase, uspokojovať ich záujmy a vychovávať.  O jej 
oprávnenej existencii svedčí aj ten fakt, že aj po zmene spoločenského režimu v roku 1989 prekvitala a prekvitá 
jej činnosť dodnes. Bánovské cevéčko patrí medzi najsilnejšie a najaktívnejšie v kraji, preto si zaslúži, aby si aj 
Bánovčania, mladí i tí starší, pripomenuli jeho históriu...

Pod pionierskou organizáciou
Prvým riaditeľom Domu pionierov 

a mládeže bol Jaroslav Kotrba, ktorý sa 
už od roku 1955 staral o to všetko, aby 
táto inštitúcia fungovala. Okrem neho tu 
pôsobili jeden vedúci na čiastočný úväzok, 
štyria externí pracovníci a správca. V dvoch 
miestnostiach rozvíjalo svoju činnosť 106 
detí v týchto krúžkoch: mičurinský (pesto-
vateľský), elektrotechnický, šikovné ruky, 
fotografi cký, stolársky, stolnotenisový, 
šachový, turistický, bábkový a krúžok 
spoločenských hier. V roku 1960 sa DPaM 
presťahoval  do budovy Sokolovne na Rad-
linského ulici, kde však bola k dispozícii 
len pravá časť objektu. V tom čase bol vo 
funkcii riaditeľa Ján Karolyi, po ňom Ján 
Szabo, František Buzala, Anton Naštický, 
Ján Hanko, Ján Beňuška, Miroslav Drinek 
a Oľga Paluchová Vlčková. A práve pod 
vedením posledne menovanej sa v roku 
1987 záujmové krúžky presťahovali do 
priestorov, kde sú dodnes. Z tohto obdobia 
treba spomenúť rozvoj záujmových 
krúžkov – zápasnícky, ľahká atletika, 
strelecký, chovateľský, akvaristický, 
šikovné ruky, fi latelistický, fotografi cký,  
rádioamatérsky, modelársky, nezvyčajný 
bol zámočnícky či fanfárový krúžok. 
Činnosť DPaM nebola len o záujmových 
krúžkoch ale aj o organizácii podujatí. 
Bolo to obdobie iskričkových a pionier-
skych sľubov všetkých školopovinných 
detí, oslavy Prvého mája, organizovanie 
besied a kvízov. Vznikajú napr. nové súťaže 
ako Partizánsky samopal, či Pioniersky 
semafor. Organizujú sa stanové tábory 
v regióne, rádioamatéri sa sústreďujú na 
Čiernom vrchu, postupne sa organizujú 
pobytové tábory po Slovensku a prímestské 
tábory. Za rozvojom turistiky stál učiteľ 
Vojtech Pecháň aj ako externý pracovník 
DPaM. Mnohí dlhoroční externí vedúci 
pokračovali vo svojej práci s mládežou aj 
po zmene režimu.  

Deväťdesiate roky
V roku 1991 nastupuje do funkcie 

riaditeľky Mária Králiková. V tom čase 
sa DPaM premenoval na Dom detí a mlá-
deže a v roku 1994 na Centrum voľného 
času. Z tohto obdobia treba spomenúť 
pracovníkov, ktorí ani po zmene režimu 
neprestali pracovať s deťmi a pokračovali 
s vedením krúžkov: M. Hubinský, P. 
Kurtiš, M. Janega, R. Blaschke, L. Raffay, 
J. Zaťko, V. Šándrik, P. Dvorský.  Modelári 

v roku 1995 dokončili autodráhu z názvom 
Zuzana. RC a SRC modelári sa zúčast-
ňovali Majstrovstiev Slovenska, leteckí 
modelári organizovali okresné i krajské 
súťaže. Fungovali chovatelia drobného 
vtáctva, akvaristi, astronómovia, zápas-
níkom rástol počet záujemcov. Externý 
pracovník R. Amrein rozvíjal činnosť ako 
ochranca prírody, Ľubomíra Adame už 
ako externá pracovníčka viedla krúžok 
šitia dievčat. Začiatkom deväťdesiatych 
rokov sa zvýšil záujem o turistiku, J. Beneš 
má svojich trampov. Marián Chovanec, 
dnešný primátor a predseda KST Bánovce, 
zakladá turistický Klub Kamzík. Skate-
board pod vedením R. Fojtíka nachádza 
svojich prívržencov. V roku 1997 vzniká 
Cykloturistický klub Viking, ktorý vedie 
Ľ. Kiripolský úspešne dodnes. Záujem 
bol aj o plavecké krúžky, kým nebola 
v Bánovciach plaváreň, chodili malí plavci 
do Malých Bielic. V tom čase jeden rok 
fungoval potápačsky krúžok pod vedením 
V. Nagya. Po otvorení bánovskej plavárne 
sa trénerkou plavcov stáva N. Paulovičová, 
ktorá sa zaslúžila aj o rozvoj hádzanej 
mladších žiačok. V centre začína pracovať 
nová generácia interných pracovníkov: M. 
Bezdeková (Kiripolská) – vedúca oddelenia 
techniky, N. Benešová, pod ktorej vedením 
sa rozšírila spolupráca s materskými 
školami a výtvarné krúžky, M. Petríková 
preberá štafetu streleckého krúžku ako 
kvalifi kovaná trénerka, Z. Igazová (Rau-
činová) trénuje tanečníkov, V. Dráb sa 
postaral o rozvoj počítačových nadšencov. 
Veľmi úspešnou je aj spolupráca so športo-
vými klubmi mesta.

V novom miléniu
Nástupom M. Štaffenovej ako internej 

pracovníčky nastáva rozkvet tanečných 
krúžkov. Po nej sa starali o tanečníkov 
napríklad aj M. Kuková, J. Kozačková a 
S. Rusnáková. V súčasnosti sa im venuje 
M. Valaštínová. Oživením každej akcie 
boli brejkeri z „cevéčka“ pod vedením M. 
Vlčku, M. Bezáka, J. Pavlíka a M. Urbana. 
Do cevečka nastupuje Milan Kráľ, Radoslav 
Kušnier, Roman Jedinák, Margita Hala-
čová  a pod ich vedením pracujú krúžky 
ako futbalové prípravky, plavecký, fl or-
balový, počítačový, príprava na talentové 
skúšky, varenie – pečenie.  Posledné roky 
stúpol záujem o rybársky krúžok takmer 
o sto percent, a to najmä vďaka vedúcemu 
Romanovi Laurincovi. Naše basketbalové 

talenty trénuje T. Predný.  Posledným 
najväčším úspechom CVČ je založenie det-
ského folklórneho súboru Drienovček pod 
vedením T. Urbančokovej a Ľ. Balaškoviča. 
Len o jeden rôčik budú mať Vikingovia 20 
výročie založenia svojho klubu. Naďalej 
funguje spolupráca so športovými klubmi 
mesta: karate, ľadový hokej, zápasenie, 
hádzaná. V tomto jubilejnom roku v CVČ 
pracuje 7 pedagogických a 3 nepedagogickí 
zamestnanci a okrem nich vedie krúžky 
11 externých pracovníkov. V krúžkoch je 
prihlásených celkom 550 detí.  

CVČ ako organizátor
Súčasné Centrum voľného času je aj 

organizátorom rôznych podujatí pre detí 
a mládež. Dlhoročne je to Medzinárodný 
deň detí v mestskom parku a karneval 
na ľade, ktorý sa tento rok presunul 
kvôli rekonštrukcii zimného štadióna do 
priestorov CVČ. Veľký záujem je o autorskú 
literárnu súťaž Jesenský, Vikingskú cyklis-
tickú súťaž, Otvorenie prázdninovej brány. 
V spolupráci so ZUŠ D. Kardoša organizujú 
Ateliér tradičného a umeleckého remesla. 
V minulom roku sa podarilo CVČ-ku, ZUŠ 
D. Kardoša, MsKS a ŠHOKu spoločne 
pripraviť dvojdňový festival TU ŽIJEM. 
Cevečko úzko spolupracuje so všetkými 
materskými školami mesta a aj s riaditeľmi 
a učiteľmi základných škôl pri organizovaní 
okresných kôl predmetových olympiád, 
umeleckých a športových súťaží, ktorých 
vyhlasovateľom je Ministerstvo školstva 
SR. Pre zaujímavosť v uplynulom škol-
skom roku má CVČ na svojom konte 122 
zorganizovaných podujatí. Neoddeliteľnou 
súčasťou činnosti sú prázdninové aktivity. 
Aj tento rok sa pripravuje ponuka širokej 
škály prímestských táborov, pobytového 
tábora na Slovensku ako aj oddychový 
pobyt pri mori pre deti a rodičov. (O tejto 
ponuke budeme informovať samostatne 
v nasledujúcich číslach.)  (r)

Aj napriek tomu že centrá voľného 
času na celom Slovensku prechádzali 
najmä zmenami ich fi nancovania, čo 
negatívne ovplyvnilo ich činnosť, je 
chvályhodné, že náš magistrát ako 
zriaďovateľ CVČ dbá o zachovanie čin-
nosti a je nápomocný pri napĺňaní jeho 
hlavnej funkcie - učiť deti zmysluplne 
tráviť svoj voľný čas. 
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Spoločenská kronika
Narod i l i  sa
Dominik Chudý
Matias Mokriš

Hana Mokráňová
Samuel Bezák

Bianka Luknišová
Damián Sabo
Matúš Beran

Viktória Jánošíková

Opust i l i  nás
Marta Kasalová,

rod. Harcegová *1935
Ivan Ďurčo *1947

Uzavre l i  manže l s tvo
Ing. Martin Maťas

a Mgr. Zuzana Adamusová

Andrej Petreje a Lucia Suľová

Jozef Hrebíček
a Rozália Hrebíčková

Popoludnie na bánovskom gymnáziu
Riaditeľstvo Gymnázia Janka Jesenského pozýva vo štvrtok 17. marca od 15. do 

17. hodiny širokú verejnosť, predovšetkým piatakov, štvrtákov, tretiakov základ-
ných škôl a ich rodičov na zábavno-športové popoludnie na bánovskom gymnáziu. 
Okrem toho si môžu prezrieť priestory školy a spýtať sa na všetko, čo ich zaujíma. 
Kontakty: 038/760 28 52, info@gymbn.tsk.sk, web: http://gymradbn.edupage.org

V Bánovciach opäť Hodina Zeme 2016

Marcové akcie 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra
● 7. - 23. marca - Stal sa zo mňa 
čitateľ 
● 9. marca - Kolotoč hlasného 
čítania 
● 16. marca - Moje skvelé jedlo - 
beseda s  Luciou Súkeníkovou
● 18. marca - Doktor Proktor - 
beseda s Evou Lavríkovou 
● 31. marca - Smelý zajko - 120. 
výročie narodenia J. C. Hronského

Viac informácií o jednotlivých 
akciách na www.kulturabn.sk, alebo 
na facebooku.

FK Kassandra: FÚSI
Filmový klub pozýva v piatok 

18. marca o 20.00 h do Mestského 
kultúrneho strediska na dánsko-
-islandský fi lm FÚSI. Fúsi je zavalitý 
štyridsiatnik žijúci sám so svojou 
matkou, zbiera odvahu konečne 
vstúpiť do dospelého sveta, do jeho 
života nečakane vtrhne žena a Fúsi sa 
musí zmeniť...

Pozvánka na divadlo Všade dobre a na koncert
Mestské kultúrne stredisko vás pozýva v nedeľu 24. apríla o 18. hodine na 

divadelné predstavenie Všade dobre, kde sa vám predstaví známa trojica populár-
nych hercov – Zuzana Tlučková (v alternácii Bibiana Ondrejková), Pavol Topoľský 
a Rasťo Piško. Vstupenky v hodnote 12 eur sú už v predpredaji.

MsKS pre milovníkovej ľudovej hudby pripravuje na 21. mája koncert Kysuc-
kého prameňa z Osčadnice. Vstupenky sú už v predpredaji.

V piatok 18. marca o 19.00 h bude vo farskom kostole koncert venovaný Hodine Zeme

Už po šiestykrát sa Bánovce nad 
Bebravou zapoja v piatok 18. marca a 
hlavne v sobotu 19. marca do celosvetovej 
akcie HODINA ZEME 2016, ktoré upo-
zorňuje na problém klimatických zmien, 
znečistenie našej planéty, či svetelný 
smog. Občianske združenie ŠHOK, 
Mesto Bánovce, MsKS, ZUŠ Dezidera 
Kardoša, CVČ a organizácia Born to trick 
opäť pripravujú niekoľko zaujímavých 

podujatí a kultúrnych programov, najmä 
na Námestí Ľ. Štúra, ktorými symbolicky 
podporia toto celosvetové podujatie: jarné 
upratovanie mesta, výstava lampiónov, 
koncert v Kostole Najsvätejšej Trojice, 
zhasnutie osvetlenia Námestia Ľ. Štúra 
a kultúrny program. S heslom „ČO 
STE OCHOTNˇI UROBIŤ, ABY STE 
ZACHRÁNILI PLANÉTU?“ priložte aj 
vy symbolicky ruku k tomuto podujatiu.
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Tréner Slovák s ambíciou zapracovať odchovancov do zostavy 
Stretnutím proti Trenčianskym Tepliciam odštartovali bánovskí futbalisti jarnú časť štvrtej ligy Severozápad. Na jeseň sa 

našim futbalistom nepodarilo plniť predsezónne ciele, preto po 10. kole opustil kormidlo Spartaku Stanislav Ďuriš. Po ňom zasadol 
na lavičku Martin Slovák, pod  ktorého vedením odohrali päť stretnutí (3 víťazstva, 1 remíza, 1 prehra) a absolvovali zimnú 
prípravu. Dokáže tréner so svojou družinou zopakovať výsledky z októbra a novembra? Aj na to sme sa spýtali Martina Slováka. 

 Fanúšikov asi najviac 
zaujíma, či futbalisti pod vaším 
vedením dokážu zopakovať 
výsledky a výkony z posled-
ných stretnutí jesene. Čo vám 
povedala príprava, dokážu?

Prípravu sme začali 6. 
januára, kedy prišli hráči s už 
„odrobenou“ individuálnou 
prípravou, ktorú sme im 
naordinovali pred vianočnými 
sviatkami. Hneď na úvod 
musím poďakovať vedeniu 
FK SPARTAK a mestu 
Bánovce nad Bebravou, že nám 
vytvorili kvalitné tréningové 
podmienky, vďaka čomu sme 
mohli absolvovať celú zimnú 
prípravu v domácom pros-
tredí a na kvalitnom teréne. 
Počas januára a februára sme 
absolvovali 26 tréningov v 8 
týždňových mikrocykloch a 
7 prípravných zápasov. Podľa 
môjho názoru celá príprava 
prebehla na solídnej a odbornej 
úrovni. Pevne verím, že herný 
prejav, ktorým sa nám podarilo 
potešiť srdcia bánovských 

fanúšikov v závere jesennej 
časti, si prenesieme aj do 
jarných kôl.
 Zimná príprava je najneob-
ľúbenejším obdobím pre fut-
balistov. Ako ste bol spokojný 
s hráčskou disciplínou počas 
tréningov?

Dochádzka hráčov a ich 
disciplína bola na solídnej 
úrovni. Tréningy sme prispô-
sobili pracovným a študijným 
povinnostiam hráčov, tak aby 
väčšina z nich vždy mohla 
danú jednotku absolvovať. 
Môžem prehlásiť, že hráči si 
plnili svoje tréningové povin-
nosti naozaj zodpovedne.
 Do tímu prišli nové tváre, 
čo si od nich sľubujete?

Došlo k piatim zmenám. 
Klub po dohode opustili R. 
Šiko (Tr. Teplice) a L. Kolárik 
(hosťovanie v Uhrovci), 
naopak novými posilami 
sú brankár Ľ. Bohunský 
(odchovanec Partizánskeho, 
naposledy pôsobil v Břeclavi), 
ofenzívni stredopoliari R. 

Oravec (prišiel z Palárikova) a 
P. Andel (prišiel z Chynorian). 
Všetky tri zimné posily majú v 
prvom rade zvýšiť konkurenciu 
v tíme na svojich postoch. 
Od Bohunského očakávame 
skvalitnenie herného prejavu 
na brankárskom poste v spolu-
práci so skúseným Grmanom. 
Od Oravca a Andela predo-
všetkým prínos vo fi nálnej fáze 
ofenzívnej činnosti.
 Aké sú vaše osobne ciele a 
aké sú očakávania klubu od 
druhej polovice súťaže?

Všetci si uvedomujeme 
postavenie nášho tímu v 
tabuľke po jesennej časti 
súťaže. Určite sa budeme 
snažiť o dosiahnutie postavenia 
minimálne v prvej šestke. V 
prvom rade nám však pôjde 
o pritiahnutie Bánovčanov 
a fanúšikov z okolia späť na 
náš štadión. Mojím osobným 
želaním je dávať postupne 
viac príležitostí najmä odcho-
vancom klubu, ktorí pôsobia 
v juniorke. Prvými „lastovič-

kami“ sú Stano Turoň a Martin 
Mášik, ktorí už odohrali aj 
niektoré zápasy na jeseň. 
 Pod vaším vedením stojí 
defenzíva na mimoriadne 
pevných nohách. Veď v piatich 
majstrovských stretnutiach 
sme inkasovali len jediný gól...

Myslím si, že mnoho 
hráčov v kádri si po mojom 
nástupe uvedomilo, že hrať v 
tomto mužstve sa nebude za 
zásluhy, ani z kamarátstva. 
Mňa osobne zaujíma len to, čo 
každý jeden z nich odovzdá v 
majstrovskom zápase a v tré-
ningovom procese. Tu niekde 
môžeme hľadať aj príčinu 
zlepšených výsledkov na konci 
jesene. Chalani pristupovali 
k svojim povinnostiam priam 
profesionálne, zodpovedne, bez 
taktickej zviazanosti a najmä s 
túžbou po dobrom výsledku 
a bojovným nasadením. 
Tieto aspekty dovtedy u nich 
absentovali. Minimum inkaso-
vaných gólov bola odmena za 
ich prístup k zápasom. aj

Exhibícia 
hádzanej
Bánovce – Košice
32:12 (17:6)

Naše dievčatá 
nastúpili v sobotu 
proti Košiciam a od 
úvodu až do záveru 

stretnutia sa hralo podľa ich nôt. 
Košičanky hrajúce v značne 
oklieštenej zostave sme už do pol-
času schladili sedemnástimi gólmi 
a v exhibícii sme pokračovali aj po 
prestávke. Zverenkyne Richarda 
Makýša zaznamenali jeden 
z vydarených úsekov v rozpätí 46. 
až 56. minúty, kedy šnúrou šiestich 
gólov navýšili svoje vedenie na 
30:11. Vzápätí Sztachová znížila 
na 30:12, ale záver patril nám, 
keď Chocinová dvomi zásahmi 
podčiarkla naše dvadsaťgólové 
víťazstvo 32:12. V tabuľke sme 
na 6. mieste. Bánovce: Čižová, 
Halásová, Beluská – Srncová 2, A. 
Obstová 5, Halmová 1, K. Obstová 
2, Turková 2, Bridová, Matušin-
cová 8/3, Chocinová 9, Rebrošová 
3/2, Lechová.  aj, rm, mp

Basketbalisti bojovali
IVANKA pri Dunaji – BBK 68 : 61 (36:27)

Naši basketbalisti odohrali svoj ďalší súťažný zápas netradične v piatok 
o 20.30 h. V stretnutí ve ľmi dobrej úrovne zažiaril Jakub Gajdoš, ktorý zazna-
menal šesť z našich deviatich trojok. Škoda, že k jeho streleckej potencii sa nik 
ďalší. Z hlavného mesta sme mohli odísť s plným  bodovým ziskom. Vstup do 

zápasu lepšie vyšiel našim basketbalistom, ktorí po trestnom hode P. Predného a úspešnom 
presadení sa pod košom T. Predného viedli 0:3, ale Ivanka vzápätí kontrovala úspešnou 
trojkou. Ešte v piatej minúte sme po prvej trojke Gajdoša vyhrávali 13:8, no v ďalších sek-
venciách hry prebrali iniciatívu Bratislavčania a za chvíľu išli do štvorbodového vedenie 
17:13. Vstup do druhej štvrtiny patril nám, keď Gajdoš úspešnou trojkou stiahol na 21:19. 
Po tomto momente si domáci šnúrou 11 bodov postavili základ svojho víťazstva. Napriek 
tomu, že zverenci hrajúceho trénera Predného bojovali, domáci si náskok naďalej strážili. 
Iskierku nádeje na začiatku poslednej štvrtiny vykresal trojkou a dvomi úspešnými trest-
nými hodmi Gajdoš, no jeho body len skresali našu prehru na 61:68.

Body BBK: J. Gajdoš 32, J. Urban 8, P. Predný 8, T. Predný 5, D. Filo 5, (A. Lahký 2, 
R. Mikušiak 1). TH BBK: 17/8. Štvrtiny: 19:16, 17:11, 16:16, 16:18

Mladší žiaci
Mladší žiaci BBK privítali v dohrávke Galantu a po dvoch vysokých víťazstvách nad 

Malackami nešetrili ani ju. Zverenci Jakuba Gajdoša od začiatku až do poslednej minúty 
plnili pokyny a prezentovali sa perfektnou obranou. Obe sobotné stretnutia proti Galante 
potvrdili neustále sa zlepšujúcu formu a zvyšujúcu sa kvalitu jednotlivých herných čin-
ností. V tréningovom procese sa momentálne mladí bánovskí basketbalisti zameriavajú na 
dôležité zápasy sezóny proti Interu Bratislava a Leviciam, pričom  počas Veľkonočných 
sviatkov ich čaká medzinárodný turnaj v Ostrave. 

1. zápas: BBK Bánovce n. B. – Galanta 96:19. Body BBK: S. Urban 39, M. Špánik 
18, M. Lagin 15, P. Gajdoš 9, D. Miklo 7, T. Belák 4, A. Lagin 4, tréner: Jakub Gajdoš

2. zápas: BBK Bánovce n. B. – Galanta 107:17. Body BBK: S. Urban38, P. Gajdoš 
21, M. Špánik 14, A. Lagin 14, D. Miklo 8, M. Miklo 4, T. Belák 4, M. Lagin 2, J. Crha 2, 
tréner: Jakub Gajdoš   aj, tp
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 Prijmeme do pracovného 
pomeru pomocnú kuchárku/
kuchára do kuchyne pre závodné 
stravovanie. Výučný list pod-
mienkou. Bližšie informácie na t. 
č. 0904 261 555.
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týždenník občanov
mesta Bánovce n. B.

Cvičenie seniorov
Klub dôchodcov vás pozýva na 

cvičenie pre seniorov každý utorok 
od 15.15 h v Centre voľného času 
pod vedením rehabilitačnej cviči-
teľky Zuzky. Informujte sa v Klube 
dôchodcov na Farskej ulici.

Klub Kamarát pozýva
KST Kamarát pozýva do prí-

rody najmä rodiny s deťmi, mládež 
i seniorov v sobotu 19. marca na zájazd 
na hrad Čachtice a do podzemných 
chodieb, zdtaní turisti si môžu prejsť 
hrebeň Čachtických Karpát. Plánovaná 
je aj návšteva Haluzickej tiesňavy. 
Viac info na www.kstkamarat.com. 

XXX. Otvorenie cyklosezóny 
s CTK Viking
na Jankovom vŕšku

Cykloturistický klub Viking 
a CVČ vás pozývajú v nedeľu 3. 
apríla na jubilejné XXX. Otvorenie 
cyklosezóny na tradičnej trase 
z Uhrovca na Jankov vŕšok. Štart 
o 9.30 h od zrubu. Viac na www.
cevecko.sk. 

Dokončenie z 1. strany  >>

Janka  „Thunderka“ Hromníková 
pochádza síce z Trenčína, ale aj tento-
krát na výpravu so svojím manželom 
zobrala aj Bánovčanov, vrátane Mariána 
Chovanca, predsedu KST. Hovorila o 
cestovaní desiatich „dobrodruhov“ tromi 
terénnymi vozidlami po Islande. Ale až 
teraz prežili 240 hodín polárneho dňa. 
„Zážitky sú to najcennejšie, čo v živote 
máme...“ hovorí Janka. A o tých sa môžete 
dozvedieť viac na www.jeeping.sk. 

Bánovčan Peter “Čaro” Čaradský 
sa na festivale prezentoval už tretíkrát.  
Po feratách na rakúskom Dachsteine a v 
talianskych Dolomitoch  tentokrát čeril 
vody 4 tisíc hektárov rozsiahlej delty 
Dunaja. V nafukovacom kanoe pádloval 
počas 15 dní asi 140 km. Nebol však sám. 
Bol súčasťou partie študentov z prírodo-
vedeckej fakulty, ktorí takýto vzdelávací 
pobyt v teréne absolvovali v rámci 
zápočtu. A tak nielen študenti, ale aj Čaro 
okrem dobrodružstva získal obrovské 
množstvo informácií o vtáctve, hmyze 
i rastlinstve. A nielen to. Samostatnou 
kapitolou boli návštevy niekoľkých dedín 
v rumunsko-ukrajinskej delte, v obyd-
liach z hliny a so strechami z rákosia.

Mladá Bánovčanka Lucia Filová už 
o svojej dobrovoľníckej misii v africkej 
Ugande rozprávala na viacerých fórách. 
A spolu s jej francúzskym priateľom 
(vraj už budúcim manželom) Michaelom 
Kadom nesmeli chýbať ani na festivale 
Hory, cesty, ľudia. Ich vtipne podaná foto 
a videoprezentácia si vyslúžila obrovský 
potlesk. Obaja ako mladí učitelia pôsobili 
v ugandskej škole, kde učili malých čer-
noškov tancovať slovenské tance. A tak 
krepčenie na nôtu pesničky „Na Orave 
dobre, na Orave zdravo“ pôsobilo vtipne 

a milo, ako aj nočná story zo stretnutia 
s najnebezpečnejším tvorom na svete 
- hrochom. Právom si obaja vyslúžili aj 
z úst primátora titul „hviezdy večera“.

Branislav Štefánik, jeden zo zakla-
dateľov bánovského festivalu, dokázal, že 
ani po založení rodiny sa ľudia nemusia 
zriecť cestovania. Spolu s manželkou 
a dvomi malými deťmi sa vybrali najskôr 
letecky a potom požičaným autom na 
Alandské ostrovy, ktoré sa nachádzajú 
medzi Švédskom a Fínskom. A práve 
tieto severské krajiny, známe najvyšším 
sociálnym cítením a zázemím, ponúkajú 
množstvo služieb a atrakcii pre cestujúce 
rodiny s deťmi. Štefánikovcov lákali staré 
sedemsto až osemstoročné kostoly, v kto-
rých viseli makety starých plachetníc, 
ako symboly námorníckej krajiny. Už 
teraz tento 46-ročný Bánovčan  sníva 
o ceste do Afriky, aj keď chce dokončiť 
svoje predsavzatie, že vystúpi na naj-
vyššie body všetkých európskych krajín, 
tak ako v Alande. „Cestovať chcem, kým 
nepochodím celý svet, ale to asi za jeden 
život nestihnem...“

Po Braňovi mala nasledovať prezen-
tácia českej novinárky Markéty Kutilovej 
o vojne v Sýrii. Zdravotné problémy jej to 
však nedovolili, preto namiesto nej dostal 
priestor Svetozár Krno, ktorý v Bánov-
ciach opäť krstil svoju knihu o čínskom 
severe. Zahraničný hosť - novinár a pred-
seda turistickej organizácie Planinarski 
savez Bosne a Hercegovine Zehrudin 
Isakovič svojím fi lmom predstavil Vrhovi 
Balkana a vápencové pohorie Prenj v 
Bosne. Vyvrcholením festivalu bolo fi lm 
Pavla Barabáša o prírodnom africkom 
kmeni Suri. 

 Alena Borszéková

HORY, CESTY, ĽUDIA...

BKK – TJ Slovan Šaľa B 7:1 (3022:2939)
Pomerne jednoznačné víťazstvo 7:1, v sobotu zaznamenali bánovskí kolkári, ktorí 

na domácich dráhach hostili rezervu Šale. Vo svojom 23 zápase sezóny podali hráči 
BKK priemerný výkon, no na hostí to stačilo.  V celom stretnutí sme zhodili o 83 kolov 
viac, pričom body na naše konto postupne pridávali Vujičič, Podolák, Šujan, Žitňan 
a Pavel Bročko. Svoj duel prehral len Adamkovič.  aj

Podpera dobehol prvý
Desaťdielny seriál Bánovskej bežeckej ligy pokračoval 28. februára druhým 

kolom. Pre 53 účastníkov pripravili organizátori zo ŠHOK-u šesťkilometrovú trať, 
vedúcu od kúpaliska po koniec vodnej nádrže a späť. Podľa očakávania ako prvý do 
cieľa dobehol Tomáš Podpera. Niekoľkonásobný víťaz BBL-ky dobehol s veľkým 
prehľadom, keď druhý Kristián Podlucký na neho stratil viac ako dve minúty. Medzi 
ženami si 1. miesto z úvodného kola zopakovala Monika Domovcová, za ktorou 
na 2. mieste dobehla Mária Selešova, tretia skončila Barbora Kiššová. Najmladší 
účastník Sofi án Repa (2005), dobehol na celkovom 37. mieste. Najstarší bežec – takmer 
šesťdesiatnik Ján Michalik skončil na peknej 18. priečke.  aj
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KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV Bánovce nad Bebravou pozýva na koncert

BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

...p
rÍde aj

Pavel „Ž
ALMAN“ Lohonka
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